
[image: images]


[image: images]


[image: images]


Copyright © 2019 by Douglas Cirignano

All rights reserved. No part of this book may be reproduced in any manner without the express written consent of the publisher, except in the case of brief excerpts in critical reviews or articles. All inquiries should be addressed to Skyhorse Publishing, 307 West 36th Street, 11th Floor, New York, NY 10018.

Skyhorse Publishing books may be purchased in bulk at special discounts for sales promotion, corporate gifts, fund-raising, or educational purposes. Special editions can also be created to specifications. For details, contact the Special Sales Department, Skyhorse Publishing, 307 West 36th Street, 11th Floor, New York, NY 10018 or info@skyhorsepublishing.com.

Skyhorse® and Skyhorse Publishing® are registered trademarks of Skyhorse Publishing, Inc.®, a Delaware corporation.

Visit our website at www.skyhorsepublishing.com.

10 9 8 7 6 5 4 3 2 1

Library of Congress Cataloging-in-Publication Data is available on file.

Cover design by Qualcom

ISBN: 978-1-5107-4297-0

Ebook ISBN: 978-1-5107-4298-7

Printed in the United States of America


INTRODUCTION

In today’s world, the phrase “conspiracy theory” is pejorative and has a negative connotation.

To many people, a conspiracy theory is an irrational, over-imaginative idea endorsed by people looking for attention and not supported by the mainstream media or government. History shows, though, that there have been many times when governments or individuals have participated in conspiracies. It would be naïve to think that intelligence agencies, militaries, government officials, and politicians don’t sometimes cooperate in covert, secretive ways.

Following are five instances when it’s been proven that the government engaged in a conspiracy.

THE GULF OF TONKIN RESOLUTION

On August 4, 1964, Captain John J. Herrick, the commander of the USS Maddox, a US Navy vessel that was on an intelligence-gathering mission in the Gulf of Tonkin, reported to the White House and Pentagon that North Vietnamese patrol boats had fired torpedoes at his ship, and, so, the Maddox had fired back. Two days later, Secretary of Defense Robert McNamara testified to the Congress that he was certain that the Maddox had been attacked. On August 7, the Gulf of Tonkin Resolution was passed, the Congressional act that allowed President Johnson free reign to commence war; Johnson immediately ordered air strikes on North Vietnam and the Vietnam War—which would eventually kill fifty-eight thousand Americans and two million Asians—was underway.

Since then, it has been shown and proven that no North Vietnamese boats ever fired on the Maddox, and that McNamara had been untruthful when he testified before Congress. According to the official publication of the Naval Institute, “. . . once-classified documents and tapes released in the past several years, combined with previously uncovered facts, make clear that high government officials distorted facts and deceived the American public about events that led to full US involvement in the Vietnam War.”

In the weeks prior to the Gulf of Tonkin incident, South Vietnamese ships had been attacking posts in North Vietnam in conjunction with the CIA’s Operation 34A. According to many inside sources, the Johnson administration wanted a full scale war in Vietnam and through Operation 34A was trying to provoke North Vietnam into an attack that would give Johnson an excuse to go to war. But when McNamara was asked by the Congress on August 7 if these South Vietnam attacks had anything to do with the US military and CIA, McNamara lied and said no.

Within hours after reporting that the Maddox had been attacked, Captain Herrick was retracting his statements and reporting to the White House and Pentagon that “in all likelihood” an over-eager sonar man had been mistaken and that the sonar sounds and images that he originally thought were enemy torpedoes were actually just the beat of the Maddox’s own propellers. Herrick reported that there was a good probability that there had been no attack on the Maddox, and suggested “complete reevaluation before any action is taken.” McNamara saw these new, updated reports and discussed them with President Johnson early in the afternoon of August 4. Even though this was so, on the evening of August 4, President Johnson went on national television and announced to the American public that North Vietnam had engaged in “unprovoked aggression” and, so, the US military was retaliating. A few days after the Gulf of Tonkin Resolution, Johnson remarked, “Hell, those damn stupid sailors were just shooting at flying fish.”1

Recently, new documents related to the Gulf of Tonkin incident have been declassified and according to Robert Hanyok, a historian for the National Security Agency, these documents show that the NSA deliberately “distorted intelligence” and “altered documents” to make it appear that an attack had occurred on August 4.

When President Lyndon Johnson misrepresented to the American public and said he knew that North Vietnam had attacked a US ship, and when Defense Secretary Robert McNamara lied to the Congress and said he was sure that the Maddox had been attacked and that the CIA had nothing to do with South Vietnam aggression, and when NSA officials falsified information to make it appear that there had been an attack on the Maddox, that was a government conspiracy.

OPERATION NORTHWOODS

In 1962, the most powerful and highest ranking military officials of the US government, the Joint Chiefs of Staff, felt strongly that the communist leader Fidel Castro had to be removed from power and, so, came up with a plan to justify an American invasion of Cuba.

The plan, entitled Operations Northwoods, was presented to Secretary of Defense Robert McNamara on March 13, 1962, and was signed by the chairman of the Joint Chiefs of Staff, Lyman L. Lemnitzer.

Operations Northwoods was a proposal for a false flag operation, a plan in which a military organizes an attack against its own country and then frames and blames the attack on another country for the purpose of initiating hostilities and declaring war on that country.

The proposal was originally labeled Top Secret but was made public on November 18, 1997, by the John F. Kennedy Assassination Records Review Board. The complete Operation Northwoods paper was published online by the National Security Archive on April 30, 2001, and this once-secret government document can now be read by anyone.

The actions that General Lemnitzer and the other chiefs wanted to take under Operations Northwoods are shocking. According to the plan, CIA and military personnel and hired provocateurs would commit various violent acts and these acts would be blamed on Castro to “create the necessary impression of Cuban rashness and irresponsibility” and “put the United States in the apparent position of suffering defensible grievances.”

One of the most ambitious plans of Operation Northwoods was to blow up a plane in midflight. The strategy was to fill a civilian airplane with CIA and military personnel who were registered under fake ID’s; an exact duplicate plane—an empty military drone aircraft—would take off at the same exact time. The plane of fake passengers would land at a military base but the empty drone plane would fly over Cuba and crash in the ocean, supposedly a victim of Cuban missiles. “Casualty lists in US newspapers” and conducting “fake funerals for mock-victims” would cause “a helpful wave of national indignation” in America.

The Operation Northwoods proposal also states: “We could blow up a US ship and blame Cuba.” Whether the ship was to be empty or full of US soldiers is unclear. The document also says: “Hijacking attempts against US civil air and surface craft should be encouraged.”

Some of the recommendations of Operation Northwoods would have surely led to serious injuries and even deaths of Cuban and American civilians. The plan suggests: “We could sink a boatload of Cubans on route to Florida (real or simulated).” And, “We could foster attempts on lives of anti-Castro Cubans in the United States even to the extent of wounding in instances to be widely publicized. . . . We could explode a few bombs in carefully chosen spots.”

Lemnitzer and the chiefs wanted many of these staged terrorist attacks to be directed at the Guantanamo Bay United States Naval Base in Cuba. The plans were: “Start riots near the entrance to the base”; “lob mortar shells from outside the base to inside the base”; “blow up ammunition inside the base; start fires”; “burn aircraft on airbase (sabotage)”; “sabotage ship in harbor; large fires—napalm.”

When Secretary of Defense McNamara was presented with the Operation Northwoods plan, he either stopped and rejected the plan himself or passed it on to President Kennedy and JFK then rejected it. But if Kennedy and McNamara had agreed with the plan, then the Joint Chiefs of Staff wanted to begin enacting Operation Northwoods “right away, within a few months.”

Even though Operation Northwoods was never initiated, when the chairman of the Joint Chiefs of Staff and the other highest ranking military officials of the United States Government planned to organize violent attacks on Americans and anti-Castro Cuban citizens, knowing those attacks could severely injure and kill those citizens, and when they planned to blame those attacks on Cuba and then use that as an excuse to invade Cuba, that was a government conspiracy.

FBI AND THE MAFIA

In March 1965, the FBI had the house of New England organized crime boss Raymond Patriarca wiretapped and overheard two mobsters, Joseph Barboza and Vincent Flemmi, asking Patriarca for permission to kill another gangster, Edward Deegan.

Two days later, Deegan’s blood-soaked body was found dead in a Boston alley. Within days, an official FBI report confirmed that Joseph Barboza and three other mobsters were the murderers.

Instead of those men going to prison for murder, though, three years later a man named Joseph Salvati was brought to trial for the murder of Edward Deegan. At that trial Joseph Barboza testified and lied that Salvati was one of the murderers. On the basis of Barboza’s testimony, Joseph Salvati was convicted of murder and sentenced to life in prison.

At that time, in the mid 1960s, the FBI was being pressured more and more to do something to stop organized crime. The bureau began using members of the mafia—criminals and murderers—to inform against fellow mafia members. Joseph Barboza was one of these FBI-protected, paid informants. The FBI didn’t want Barboza to go to prison for the murder of Deegan because they wanted him to continue infiltrating the mafia and testifying against other mafia members. The bureau, apparently, did want a conviction in the Deegan murder case, though, and, so, let Barboza lie under oath and let a man they knew to be innocent, Joseph Salvati, go to prison.

The Witness Protection Program was first created for Joseph Barboza, and Barboza was the first mafia informant to be protected under the program. After helping to convict a number of mobsters, Barboza was sent off to live in California. While under the Witness Protection Program, Barboza committed at least one more murder, and probably more. On trial for a murder in California, FBI officials showed up for Joseph Barboza’s trial and testified on his behalf, helping Barboza to get a light sentence.

Joseph Salvati ended up serving thirty years in prison for a murder that he was innocent of. During that thirty-year period, lawyers for Salvati requested documents from the FBI that would have proved Salvati’s innocence, but the bureau refused to release them. Finally, in 1997, other evidence came forth suggesting Salvati’s innocence and the governor of Massachusetts, William Weld, granted Salvati’s release. A few years later, the FBI was ordered to release all its reports on the case; hundreds of documents showed the FBI knew that Barboza was a murderer, that he had murdered Edward Deegan, and that Joseph Salvati had had nothing to do with the crime. Salvati was exonerated in a court of law, and was eventually awarded millions of dollars in a civil lawsuit against the government. (Three other defendants were also exonerated. At the 1968 trial, Joseph Barboza had testified that three other men—men who were also not guilty—had participated in Deegan’s murder. These three innocent men were, with Salvati, also sent to prison.)

Perhaps the most shocking thing that the FBI documents showed, though, was that FBI Director J. Edgar Hoover himself knew Salvati was innocent and that Barboza had killed Deegan. Hoover was working closely, almost daily, with the agents handling Joseph Barboza, and it was probably Hoover directing the operation. The congressional committee that investigated the case was the House Committee on Government Reform and Congressman Dan Burton was the chairman. When asked by CBS’s 60 Minutes journalist Mike Wallace “Did J. Edgar Hoover know all this?” Burton replied, “Yes . . . It’s one of the greatest failures in the history of American justice . . . J. Edgar Hoover knew Salvati was innocent. He knew it and his name should not be emblazoned on the FBI headquarters. We should change the name of that building.”

Congressman Burton claimed there was evidence that there were more cases when the FBI did the same sorts of things they did in the Joseph Salvati case; when Burton and his committee requested the files on these cases, the Attorney General and the White House refused to release them.

When FBI Director J. Edgar Hoover and top FBI officials let a known murderer lie and perjure himself in a courtroom, when they let four men they knew to be innocent suffer in the hell of a prison cell for thirty years, and when they deliberately covered that up for decades, that was a government conspiracy.

THE MANHATTAN PROJECT

In 1939, Albert Einstein and two other European physicists sent a letter to President Franklin Roosevelt informing Roosevelt that the German government was working on developing the science that could lead to the creation of a nuclear bomb. FDR immediately formed a committee to look into the idea of the US government making an atomic bomb. In 1942, the Manhattan Project, the United States program to build a nuclear bomb, headed by General Leslie R. Groves of the US Army Corps of Engineers, was formed.

The program existed from 1942–1946, spent two billion dollars, had plants and factories in thirty cities, and employed 130,000 workers.

But virtually no one knew about it.

The Manhattan Project is considered the “Greatest Secret Ever Kept.” The US government wanted to keep the Project a secret lest Germany or one of America’s other enemies found out about it and built—more quickly—a larger, better bomb. In the early 1940s, when American scientists began working on splitting atoms and nuclear fission, US government officials asked the scientists to not publish any reports on the work in scientific journals. The work was kept quiet. In 1943, when newspapers began reporting on the large Manhattan Project construction going on in a few states, the newly formed United States Government Office of Censorship asked newspapers and broadcasters to avoid discussing “atom smashing, atomic energy, atomic fission . . . the use for military purposes of radium or radioactive materials” or anything else that could expose the project. The press kept mum.

The government didn’t talk about the Manhattan Project, the press didn’t report on it, and the public knew nothing about it.

Not even the 130,000 Manhattan Project laborers knew they were building an atom bomb. In 1945, a Life magazine article wrote that before Japan was attacked with a-bombs, “probably no more than a few dozen men in the entire country knew the full meaning of the Manhattan Project, and perhaps only a thousand others even were aware that work on atoms was involved.” The workers were told they were doing an important job for the government, but weren’t told what the job was, and didn’t understand the full import of the mysterious, daily tasks they were doing. The laborers were warned that disclosing the Project’s secrets was punishable by ten years in prison, and a hefty financial fine. Whole towns and cities were built where thousands of Manhattan Project workers lived and worked but these thousands didn’t know they were helping to build nuclear bombs.

The Manhattan Project finally became known to the public on August 6, 1945, when President Harry Truman announced that America had dropped a nuclear bomb on Hiroshima, Japan.

Truman, himself, had not been informed of the Manhattan Project until late April 1945.

When the government kept the purpose of the Manhattan Project a secret from the press, from the public, from America’s enemies, from Harry Truman, and even from the 130,000 laborers who worked for the Manhattan Project, that was a government conspiracy.

THE CHURCH COMMITTEE INVESTIGATION

In the early 1970s, after the Watergate affair and investigative reports by the New York Times, it became apparent that the CIA and other US intelligence agencies might be engaging in inappropriate and illegal activities. In 1975, the Church Committee, named after the Committee’s chairman Senator Frank Church, was formed to investigate abuses by the CIA, NSA, FBI, and IRS.

The Church Committee reports are said to constitute the most extensive investigations of intelligence activities ever made available to the public.

Many disturbing facts were revealed. According to the final report of the Committee, US intelligence agencies had been engaging in “unlawful or improper conduct” and “intelligence excesses, at home and abroad” since the administration of President Franklin Roosevelt. The report added that “intelligence agencies have undermined the Constitutional rights of citizens” and “checks and balances designed by the framers of the Constitution to assure accountability have not been applied.”

One of the most well-known revelations of the Committee was the CIA’s so-called “Family Jewels,” a report that detailed the CIA’s misdeeds dating back to Dwight Eisenhower’s presidency. The committee also reported on the NSA’s SHAMROCK and MINARET programs; under these programs the NSA had been intercepting, opening, and reading the telegrams and mail of thousands of private citizens. The Church Committee also discovered and exposed the FBI’s COINTELPRO program, the bureau’s program to covertly destroy and disrupt any groups or individuals that J. Edgar Hoover felt were bad for America. Some of the movements and groups that the FBI tried to discredit and destroy were the Civil Rights movement, the anti-Vietnam War movement, the Southern Christian Leadership Conference, and individuals such as Martin Luther King Jr.

The most alarming thing that the Church Committee found, though, was that the CIA had an assassination program. It was revealed that the CIA assassinated or had tried to assassinate Dinh Diem of Vietnam, Raphael Trujillo of the Dominican Republic, General Rene Schneider of Chile, Fidel Castro, Patrice Lumumba of the Congo, and other political leaders throughout the world. The Committee learned about the different ways the CIA had developed to kill and assassinate people: inflicting cancer, inflicting heart attacks, making murders look like suicides, car accidents, boating accidents, and shootings. At one point, CIA Director William Colby presented to the Committee a special “heart attack gun” that the CIA had created. The gun was able to shoot a small poison-laden dart into its victim. The dart was so small as to be undetectable; the victim’s death from the poison would appear to be a heart attack, so no foul play would be suspected.

In response to the Church Committee report, in 1976 President Gerald Ford signed Executive Order 11,905, which forbade employees of the US government from engaging in or conspiring to engage in political assassinations. In that same year, the Senate approved Senate Resolution 400, which established the Senate Select Committee on Intelligence, the committee responsible for providing vigilant oversight over the intelligence agencies.

Many former CIA employee-whistleblowers and other people, though, claim that US intelligence agencies are still acting in improper ways. In 2008, it was revealed that the CIA had hired Blackwater, a private company made up of ex-Navy Seals, to track down and assassinate suspected terrorists. Later in the 2000s, when the Congress formed a committee to investigate if CIA waterboarding and other methods of interrogation constituted torture, congressmen complained that they couldn’t get to the bottom of the matter because CIA officials and the CIA director were lying to the congressional committee.

Forty-five years after the revelations of the Church Committee, it seems US intelligence agencies are still engaging in covert and improper conduct.

When US intelligence agencies and the CIA plot to influence the affairs of foreign nations, when the CIA plots assassinations and assassinates foreign leaders and political dissidents, when the CIA develops new ways to kill and assassinate and interrogate and torture, and when the CIA keeps all that from Congress, the press, and the public, that’s a government conspiracy.

If these five instances of government engaging in conspiracies have been proven to be true—and they have been—isn’t it logical to assume that government agencies may have engaged in other conspiracies? It is the very nature of intelligence agencies and militaries to act in secretive, conspiratorial ways. The phrase “conspiracy theory” shouldn’t have a negative connotation. Politics always plays out with backroom handshakes. It is the suggestion of American Conspiracies and Cover-Ups that government agencies and officials and the special interests that influence them are often engaging in conspiratorial actions, and that conspiracies have been behind some of the most iconic and important events of American history.

A conspiracy theorist was regaling a friend with one conspiracy theory after another. Finally, the friend interrupted and said, “I bet I know what would happen if God Himself appeared out of the sky right now, looked down at us, and said, ‘There is no conspiracy.’ I bet you would look up and say, ‘So the conspiracy goes higher than we thought.’”

Perhaps if the Almighty appeared to inform us that politicians and governments and government officials don’t act in secretive, covert, conspiratorial ways, then we could accept that.

But when the evidence indicates otherwise….

Theories questioning if multiple people might have shot at JFK, or if interior bombs brought down the World Trade Center, or if somebody was able to rig the 2000 and 2004 presidential elections can make for dramatic, sensational storytelling. But it is not the purpose of American Conspiracies and Cover-Ups to be sensational; the purpose of this book is to talk about “conspiracy realities” that can hopefully give us a deeper and more meaningful understanding of politics. If elements in the intelligence agencies participated in assassinating President Kennedy, then how can the intelligence agencies be better controlled? If elements in the government allowed or caused 9/11 to happen to give us an excuse to go to war in the Middle East, then how much of the War on Terror is disinformation and propaganda? If presidential elections can be rigged, then how can we have fairer, uncorrupted elections? If secretive influences behind the scenes, a Deep State, are controlling our social, political, and financial systems for their own selfish purposes, then it would benefit us to expose who and what these secretive influences are.

American Conspiracies and Cover-Ups may give us a glimpse into the way that government and politics work.

Or don’t work.


CHAPTER 1

Do Freedom of Information Act Files Prove FDR Had Foreknowledge of Pearl Harbor?

An interview with author, journalist, and World War II veteran Robert B. Stinnett

On November 25, 1941, Japan’s Admiral Isoroku Yamamoto sent a radio message to the group of Japanese warships that would attack Pearl Harbor on December 7. Newly released naval records prove that from November 17 to November 25, the United States Navy intercepted eighty-three messages that Yamamoto sent to his carriers. Part of the November 25 message read “. . . the task force, keeping its movements strictly secret, and maintaining close guard against submarines and aircraft, shall advance into Hawaiian waters, and upon the very opening of hostilities shall attack the main force of the United States fleet in Hawaii and deal it a mortal blow . . .”

Since World War II, many people have suspected that Washington knew the Pearl Harbor attack was coming. When Thomas Dewey was running for president against Roosevelt in 1944, he found out about America’s ability to intercept Japan’s radio messages, and thought this knowledge would enable him to defeat the popular FDR. In the fall of that year, Dewey planned a series of speeches charging FDR with foreknowledge of the attack. Ultimately, General George Marshall, then chairman of the Joint Chiefs of Staff, persuaded Dewey not to make the speeches. Japan’s naval leaders did not realize America had cracked their codes, and Dewey’s speeches could have sacrificed America’s code-breaking advantage. So, Dewey said nothing, and in November FDR was elected president for the fourth time.

Now, though, according to Robert Stinnett, author of Day of Deceit, we have the proof. Stinnett’s book is dedicated to Congressman John Moss, the author of America’s Freedom of Information Act. According to Stinnett, the answers to the mysteries of Pearl Harbor can be found in the extraordinary number of documents he was able to obtain through Freedom of Information Act requests. Cable after cable of decryptions, scores of military messages that America was intercepting, clearly showed that Japanese ships were preparing for war and heading straight for Hawaii. Stinnett, an author, journalist, and World War II veteran, spent sixteen years delving into the National Archives. He poured over more than two hundred thousand documents, and conducted dozens of interviews. This meticulous research led Stinnett to a firmly held conclusion: FDR knew.

“Your boys are not going to be sent into any foreign wars” was Roosevelt’s famous campaign statement of 1940. He wasn’t being ingenuous. FDR’s military and State Department leaders were agreeing that a victorious Nazi Germany would threaten the national security of the United States. In White House meetings, the strong feeling was that America needed a call to action. This is not what the public wanted, though. Eighty to ninety percent of the American people wanted nothing to do with Europe’s war. So, according to Stinnett, Roosevelt provoked Japan to attack us, let it happen at Pearl Harbor, and thus galvanized the country to war. Many who came into contact with Roosevelt during that time hinted that FDR wasn’t being forthright about his intentions in Europe. After the attack, on the Sunday evening of December 7, 1941, Roosevelt had a brief meeting in the White House with Edward R. Murrow, the famed journalist, and William Donovan, the founder of the Office of Strategic Services. Later, Donovan told an assistant that he believed FDR welcomed the attack and didn’t seem surprised. The only thing Roosevelt seemed to care about, Donovan felt, was if the public would now support a declaration of war. According to Day of Deceit, in October 1940 FDR adopted a specific strategy to incite Japan to commit an overt act of war. Part of the strategy was to move America’s Pacific fleet out of California and anchor it in Pearl Harbor. Admiral James Richardson, the commander of the Pacific fleet, strongly opposed keeping the ships in harm’s way in Hawaii. He expressed this to Roosevelt, and so the President relieved him of his command. Later, Richardson quoted Roosevelt as saying: “Sooner or later the Japanese will commit an overt act against the United States and the nation will be willing to enter the war.”

To those who believe that government conspiracies can’t possibly happen, Day of Deceit could prove to them otherwise. Stinnett’s well-documented book makes a convincing case that the highest officials of the government—including the highest official—fooled and deceived millions of Americans about one of the most important days in the history of the country. It now has to be considered one of the most definitive—if not the definitive—book on the subject. Gore Vidal has said, “. . . Robert Stinnett has come up with most of the smoking guns. Day of Deceit shows that the famous ‘surprise’ attack was no surprise to our war-minded rulers . . .” And John Toland, the Pulitzer Prize-winning author of the Pearl Harbor book Infamy, said, “Step by step, Stinnett goes through the prelude to war, using new documents to reveal the terrible secrets that have never been disclosed to the public. It is disturbing that eleven presidents, including those I admired, kept the truth from the public until Stinnett’s Freedom of Information Act requests finally persuaded the Navy to release the evidence.”

The following is my interview with Robert B. Stinnett.

Cirignano: What led you to write a book about Pearl Harbor?

Stinnett: Well, I was in the Navy in World War II. I was on an aircraft carrier. With George Bush, believe it or not.

You wrote a book about that.

Yes, that’s right. So, we were always told that the Japanese targets, the warships, were sighted by United States submarines. We were never told about breaking the Japanese codes. Okay. So, in 1982 I read a book by a Professor Prange called At Dawn We Slept. And in that book it said that there was a secret US Navy monitoring station at Pearl Harbor intercepting Japanese naval codes prior to December 7. Well, that was a bombshell to me. That was the first time I had heard about that. I worked at the Oakland Tribune at that time. . . . So I went over to Hawaii to see the station to confirm it. And then, to make a long story short, I met the cryptographers involved, and they steered me to other sources, documents that would support all of their information. And so that started me going. My primary purpose was to learn about the intercept procedures. And so I filed Freedom of Information Act requests with the Navy because communications intelligence is very difficult. It’s a no-no. They don’t want to discuss it. But the Navy did let me, gave me permission to go to Hawaii and they showed me the station. . . . So that started me on it. And then I would ask for certain information, this is, now, we’re talking about in the 1980s, the late 1980s. And they’re very reluctant to give me more information. I’m getting a little bit.

Historians and government officials who claim that Washington didn’t have a foreknowledge of the Pearl Harbor attack have always contended that America wasn’t intercepting and hadn’t cracked Japan’s important military codes in the months and days preceding the attack. The crux of your book is that your research proves that is absolutely untrue. We were reading most all of Japan’s radio messages. Correct?

That is correct. And I believed that, too. You know, because, Life magazine in September 1945, right after Japan surrendered, suggested that this was the case, that Roosevelt engineered Pearl Harbor. But that was discarded as an anti-Roosevelt tract, and I believed it, also.

Another claim at the heart of the Pearl Harbor surprise-attack lore is that Japan’s ships kept radio silence as they approached Hawaii. That’s absolutely untrue, also.

That is correct. And this was all withheld from Congress, so nobody knew about all this.

Until the Freedom of Information Act?

Yes.

Is this statement true?—If America was intercepting and decoding Japan’s military messages then Washington and FDR knew that Japan was going to bomb Pearl Harbor.

Oh, absolutely.

You feel it’s as simple as that?

That is right. And that was their plan. It was their “overt act of war” plan that I talk about in my book that President Roosevelt adopted on October 7, 1940.

You write that in late November 1941 an order was sent out to all US military commanders that stated: “The United States desires that Japan commit the first overt act.” According to Secretary of War Stimson, the order came directly from President Roosevelt. Was FDR’s cabinet on record for supporting this policy of provoking Japan to commit the first overt act of war?

I don’t know that he revealed it to the cabinet. He may have revealed it to Harry Hopkins, his close confidant, but there’s no evidence that anybody in the cabinet knew about this.

I thought you wrote in your book that they did . . . that some of them were on record for . . .

Well, some did. Secretary of War Stimson knew, based on his diary, and also probably Frank Knox, the Secretary of Navy knew. But Frank Knox died before the investigation started. So all we have really is Stimson, his diary. And he reveals a lot in there, and I do cite in my book . . . You must mean his war cabinet. Yes. Stimson’s diary reveals that nine people in the war cabinet—the military people—knew about the provocation policy.

Even though Roosevelt made contrary statements to the public, didn’t he and his advisors feel that America was eventually going to have to get into the war?

That is right. Well, his statement was, “I won’t send your boys to war unless we are attacked.” So then he engineered this attack—to get us into war really against Germany. But I think that was his only option. I express that in the book.

Who was Lieutenant Commander Arthur McCollum and what was his connection to the Pearl Harbor attack?

He worked for Naval intelligence in Washington. He was also the communications routing officer for President Roosevelt. So all these intercepts would go to Commander McCollum and then he would route them to the president. There’s no question about that. He also was the author of this plan to provoke Japan into attacking us at Pearl Harbor. And he was born and raised in Japan.

McCollum wrote this plan, this memorandum, in October 1940. It was addressed to two of Roosevelt’s closest advisors. In the memo, McCollum is expressing that it’s inevitable that Japan and America are going to go to war, and that Nazi Germany’s going to become a threat to America’s security. McCollum is saying that America’s going to have to get into the war. But he also says that public opinion is against that. So, McCollum then suggests eight specific things that America should do to provoke Japan to become more hostile, to attack us, so that the public would be behind a war effort. And because he was born and raised in Japan, he understood the Japanese mentality and how the Japanese would react.

Yes. Exactly.

Has the existence of this memo from Commander McCollum ever been revealed to the public before your book came out?

No, no. I received that as pursuant to my FOIA request on January 1995 from the National Archives. I had no idea it existed.

FDR and his military advisors knew that if McCollum’s eight actions were implemented—things like keeping the Pacific fleet in Pearl Harbor, and crippling Japan’s economy with an embargo—there was no question in their minds that this would cause Japan—whose government was very militant—to attack the United States. Correct?

That is correct, and that is what Commander McCollum said. He said, “If you adopt these policies, then Japan will commit an overt act of war.”

Is there any proof that FDR saw McCollum’s memorandum?

There’s no proof that he actually saw the memorandum, but he adopted all eight of the provocations—including where he signed executive orders . . . And other information in Navy files offers conclusive evidence that he did see it.

The memo is addressed to two of Roosevelt’s top advisors, and you include the document where one of them is agreeing with McCollum’s suggested course of action.

Yes, Dudley Knox, who was Roosevelt’s very close associate.

The “splendid arrangement” was a phrase that FDR’s military leaders used to describe America’s situation in the Pacific. Can you explain what the “splendid arrangement” was?

The “splendid arrangement” was the system of twenty-two monitoring systems in the Pacific that were operated by the United States, Britain, and the Dutch. These extended along the west coast of the United States, up to Alaska, then down to southeast Asia, and into the Central Pacific.

These radio monitoring stations allowed us to intercept and read all of Japan’s messages, right?

Absolutely. We had Japan wired for sound.

You claim that the “splendid arrangement” was so adept that ever since the 1920s, Washington always knew what Japan’s government was doing. So to assert that we didn’t know the Japanese were going to bomb Pearl Harbor would be illogical?

That is correct.

Your book claims that in 1941 Japan had a spy residing in the Japanese consulate in Honolulu.

Japan secreted this spy—he was a Japanese naval officer—in Honolulu. He arrived there in March 1941 under an assumed name, and he was attached to the Japanese consulate there. But when the FBI checked on him they found out he was not listed in the Japanese foreign registry, so they were suspicious immediately. They put a tail on him. And then the spy started filing messages to Japan that we were intercepting. This was in a diplomatic code now. And so the FBI continued to tail him, and so did Naval intelligence.

Naval intelligence, the FBI, and Roosevelt knew this man was spying on the fleet in Pearl Harbor and they let the espionage go on. The policy of FDR’s government then was to look the other way and let Japan prepare itself for attacking us?

That’s right. That is correct. He was providing a timetable for the attack.

The spy was even sending bomb plots of Pearl Harbor?

Yes. From March to August he was giving a census of the US Pacific fleet. Then starting in August he starting preparing bomb plots of Pearl Harbor, where our ships were anchored and so forth.

And Roosevelt even saw those bomb plots, right?

Yes, that is correct.

You claim that twice during the week of December 1 to 6 the spy indicated that Pearl Harbor would be attacked. According to a Japanese commander, the message on December 2 was: “No changes observed by afternoon of 2 December. So far they do not seem to have been alerted.” And on the morning of December 6 the message was: “There are no barrage balloons up and there is an opportunity left for a surprise attack against these places.” These messages were intercepted by the Navy, right? Did Roosevelt know about these messages?

They were intercepted. That is correct. They were sent by RCA communications. And Roosevelt had sent David Sarnoff, who was head of RCA, to Honolulu so that this would facilitate getting these messages even faster. Though we were intercepting them off the airways anyway. And on December 2 and on December 6 the spy indicated that Pearl was going to be the target. And the December 2 message was intercepted, decoded, and translated prior to December 5. The December 6 message . . . there’s really no proof that it was . . . it was intercepted, but there’s all sorts of cover stories on whether or not that reached the president. But he received other information that it was going to happen the next day anyway.

You saw the records of those intercepts yourself?

Yes, I have those.

And all these other messages that the Navy was constantly intercepting showed exactly where the Japanese ships were, that they were preparing for war, and that they were heading straight for Hawaii. Right?

That’s right. Our radio direction finders located the Japanese warships.

You say Roosevelt regularly received copies of these intercepts. How were they delivered to him?

By Commander McCollum routing the information to him. They called it monograph . . . it was sent to the President through Commander McCollum who dispatched it through the naval aide to the President.

On page 203 of the hardcover edition of your book it reads, “Seven Japanese naval broadcasts intercepted between November 28 and December 6 confirmed that Japan intended to start the war and that it would begin in Pearl Harbor.” Did you see the records of those intercepts yourself?

Yes. And also we have new information about other intercepts in the current edition that came out in May 2001 . . . There’s no question about it.

According to Day of Deceit, on November 25, Admiral Yamamoto sent a radio message to the Japanese fleet. Part of the message read: “The task force, keeping its movements strictly secret and maintaining close guard against submarines and aircraft, shall advance into Hawaiian waters, and upon the very opening of hostilities shall attack the main force of the United States fleet in Hawaii and deal it a mortal blow . . .” What’s the proof that the record of that intercept exists? Did you see it yourself? Again, did Roosevelt know about it?

The English version of that message has been released by the United States, in a government book. The Japanese version—the raw message—has not been released by the US. I have copies of the Station H radio logs—a monitoring station in Hawaii. They prove that the Navy intercepted eighty-three messages that Yamamoto sent between November 17 and 25. I have those records, but not the raw intercepts, eighty-six percent of which have not been released by the government . . . As far as Roosevelt, early in November 1941 Roosevelt ordered that Japanese raw intercepts be delivered directly delivered to him by his naval aide, Captain Beardall. Sometimes if McCollum felt a message was particularly hot he would deliver it himself to FDR.

Late on December 6 and in the very early morning hours of December 7, the United States intercepted messages sent to the Japanese ambassador in Washington. These messages were basically a declaration of war—Japan was saying it was breaking off negotiations with America. At those times, General Marshall and President Roosevelt were shown the intercepts. When FDR read them, he said, “This means war.” When the last intercept was shown to Roosevelt, it was still hours before the Pearl Harbor attack. In that last intercept, Japan gave the deadline for when it was breaking off relations with the US . . . The deadline was the exact hour when Pearl Harbor was attacked. FDR and Marshall should have then sent an emergency warning to Admiral Kimmel in Pearl Harbor. But they acted nonchalantly and didn’t get a warning to Kimmel.

Yes. This is a message sent from the Japanese foreign office to the Japanese ambassador in Washington, DC. And in it he directed . . . it broke off relations with the United States, and set a timetable of 1:00 p.m. on Sunday, December 7, eastern time.

Which was the exact time when Pearl Harbor was bombed.

That’s right. So they realized, with all their information, this is it. And then General Marshall, though, sat on the message for about fifteen hours because he didn’t want to send . . . he didn’t want to warn the Hawaiian commanders in time . . . he didn’t want them to interfere with the overt act. Eventually, they did sent it but it didn’t arrive until way after the attack.

Roosevelt saw it, too. They should have sent an emergency warning to Admiral Kimmel in Hawaii, right?

That’s right. But, you see, they wanted the successful overt act by Japan. It unified the American people.

This seems like a classic case of higher-ups doing something questionable, and then getting the people below them to take the blame for it. Admiral Husband Kimmel was in charge of the fleet in Pearl Harbor, and he was demoted and took the blame for the attack. Was that justified?

No, it was not. And Congress, you know, in October of 2000 voted to exonerate him because the information was withheld from them. That’s very important. But it was subject to implementation by President Clinton who did not sign it. But at least Congress filed it, made the finding.

You claim that Admiral Kimmel and General Short—who headed up the Army in Hawaii—were denied by Washington the information that would have let them know the attack was coming. In what ways were Kimmel and Short denied intelligence?

Well, they were just cut off. . . . They were not told that the spy was there, and they were not given these crucial documents, the radio direction finder information. All this information was going to everybody but Kimmel and Short. That’s very clear. . . . At one point Kimmel specifically requested that Washington let him know immediately about any important developments, but they did not do that.

Kimmel was given some information, because two weeks before the attack he sent the Pacific fleet north of Hawaii on a reconnaissance exercise to look for Japanese carriers. When White House military officials learned of this, what was their reaction?

Admiral Kimmel tried on a number of occasions to do something to defend Pearl Harbor. And, right, two weeks before the attack, on November 23, Kimmel sent nearly one hundred warships of the Pacific fleet to the exact site where Japan planned to launch the attack. Kimmel meant business. He was looking for the Japanese. His actions indicated that he wanted to be thoroughly prepared for action if he encountered a Japanese carrier force. When White House officials learned this, they directed to Kimmel that he was “complicating the situation.” . . . You see, the White House wanted a clean cut overt act of war by Japan. Isolationists would have charged FDR was precipitating Japanese action by allowing the Pacific fleet in the North Pacific. . . . So, minutes after Kimmel got the White House directive he canceled the exercise and returned the fleet to its anchorage in Pearl Harbor. . . . That’s where the Japanese found it on December 7, 1941.

The White House was handcuffing Kimmel? They wanted him to be completely passive?

That is right.

FDR did send a war warning to Kimmel on November 28. Was that enough of a warning?

Well, that was a warning, but also in there they directed Admiral Kimmel and all the Pacific commanders to stand aside, don’t go on the offensive, remain in a defensive position, and let Japan commit the first overt act. That’s right in the message, and it’s in my book. And Admiral Kimmel, the message he received, it was repeated twice . . . stand aside and let Japan commit the first overt act, the exact wording is in my book.

Your book makes it abundantly clear that FDR and his advisors knew Japan was preparing for war, and knew that Japan was eventually going to attack. But can it be said that FDR knew that the attack was going to take place specifically on the morning of December 7 at Pearl Harbor?

Yes. . . . Absolutely.

Through the radio intercepts.

Through the radio intercepts. Right. Both military and diplomatic.

Did America’s ambassador in Japan, Ambassador Joseph Grew, have any indications that Japan was planning a surprise attack on Pearl Harbor?

The information is that he did. I do quote him in the book, and he warned Washington to be on the alert because he couldn’t give them the last minute information.

Well, according to your book, Ambassador Grew had a reliable source in the Japanese embassy tell him that Japan was planning the attack, and then Grew sent dire warnings to the White House that an attack on Hawaii was a very real possibility.

Yes, well, he was the first one to—after President Roosevelt adopted this eight action memo—Ambassador Grew learned about the Pearl Harbor attack in January 1941. And then Commander McCollum was asked to evaluate this, and he said, “Oh, there’s nothing to it”—even though it was his plan!

He was being disingenuous, McCollum.

Yeah, exactly.

On December 5, the Navy intercepted a message telling Japanese embassies around the world to burn their code books. What does it mean when a government is telling its embassies to burn their code books?

That means war is coming within a day or two.

That’s common knowledge in the military. And the military officials in Washington saw this intercept and the meaning of it wasn’t lost on them.

Yes. That’s right.

FDR and Washington also knew that Japan had recalled from sea all its merchant ships. What does that mean?

It’s known in government and the military that if a nation recalls its merchant ships then those ships are needed to transport soldiers and supplies for war.

So, in your opinion, if there had been no Pearl Harbor, then would America have ever have ended up dropping nuclear bombs on Hiroshima and Nagasaki?

Well, that’s what the survivors, the families of those who were killed at Pearl, and other people say. They claim that if there hadn’t been Pearl Harbor there would have been no Hiroshima. But, of course, that’s a “what if” question. And I don’t know how to answer it.

One could only speculate on that. But it seems in a way Hiroshima and Nagasaki were maybe retribution for Pearl Harbor.

I think it was more really to bring a close to the war. You know, I was out there at the time, and, frankly, I . . . we were subject to kamikaze attacks, they were attacking our carriers, and about half of our carriers were knocked out as of July 1945, so, personally, I was very pleased with the atom bombing because that ended the war. It probably saved my life.

If what you’re saying is true, then Pearl Harbor is a prime example of government treating human beings like guinea pigs. Yet, you, yourself, don’t disparage and don’t have a negative view of FDR.

No, I don’t have a negative view. I think it was his only option to do this. And I quote the chief cryptographer for the Pacific fleet, who said, “It was a pretty cheap price to pay for unifying the country.”

That cryptographer, Commander Joseph Rochefort, was a confidant of McCollum’s. He worked closely with Kimmel in Pearl Harbor. It could be argued that Rochefort was the closest one to Kimmel who was most responsible for denying Kimmel the vital intelligence. And he did make that statement. But do you agree with that? A lot of people would be offended and angered by that statement. A lot of people wouldn’t agree with it.

A lot of people would not, but I think under the circumstances this was FDR’s only option. And, of course, this was sort of used in the Vietnam War, you know. The Gulf of Tonkin Resolution was based on a provocation aimed at the North Vietnamese gunboats—something like that. That’s how President Johnson got the Gulf of Tonkin Resolution passed through the Congress. There was a provocation.

Apparently, it’s a military strategy, but the families—obviously—of the people who get killed when a military uses this strategy wouldn’t agree with it.

Oh, right, I know. Oh, when I speak about this with the families they just start crying about it, you know. They’re terribly upset . . . But, you know, it was used by President Polk in the Mexican War in 1846. And also by President Lincoln at Fort Sumter. And then also, as I say, another example is Vietnam, this Gulf of Tonkin business.

It could be a traditional military philosophy, the idea that a military has to sometimes provoke the enemy to attack, sacrifice its own soldiers, so as to unify a country for war.

I think so. I think you could probably trace it back to Caesar’s time.

How much in your book has never been revealed to the public before?

The breaking of radio silence. The fact that the Japanese ships did not keep silent as they approached Hawaii . . . The breaking of Japanese codes—I mean the full proof of it. Military codes, I want to emphasize that . . . And, also, McCollum’s eight action memo—that’s the whole heart of my book. If I didn’t have that it wouldn’t be as important. That is the smoking gun of Pearl Harbor. It really is.

Your research seems to prove that government conspiracies can exist. In your view, how many people would you say ultimately knew that Japan was going to attack Pearl Harbor, and kept quiet about it and covered it up before and after the event?

I cite about thirty-five people there in the book that most certainly knew about it. And it’s probably more than that.

It also seems like a classic Washington cover-up. In your book, you use the phrase “Pearl Harbor deceits.” Ever since the attack, there have been missing documents, altered documents, people being disingenuous, and people outright perjuring themselves before the Pearl Harbor investigation committees. Correct?

That is right. Absolutely. And, you know, the Department of Defense has labeled some of my Pearl Harbor requests as B1 National Defense Secrets, and they will not release them. I say that in the book. Janet Reno would not release them to me.

And all the official congressional Pearl Harbor committees were denied and weren’t privy to all this revealing information?

That’s right. They were cut out, also.

A lot of people probably don’t want to believe that a president would let something like Pearl Harbor happen. Have you gotten any criticism for contending that FDR had a foreknowledge of the attack?

Yes. I get about a seventy percent approval rating. From, you know, comments, news media, radio, and all that. And there’s about thirty percent just don’t accept this . . . But the nitty gritty questions are fine to me. You know, the people who are attacking me, what they are really quoting from is 1950 information. They don’t have the 1999 or 2000 information . . .

The information you put out in your book. You’re talking about new things here.

That’s right. And this thirty percent, I feel they just don’t want to accept it, or they regard FDR as an icon who brought Social security, and all that. But he also unified this country, and we were able to stop Hitler, you know, and the holocaust, and everything else that was going on. So, you could also say that this was a victory for President Roosevelt.

But it seems under our system of government if President Roosevelt felt it was an emergency to go to war with Germany then he should have come before the American people and the Congress and explained it and convinced us that we had to go defeat Hitler.

Well, you see that was the problem. The strong isolation movement. Eighty percent of the people wanted nothing to do with Europe’s war. And, you know, German submarines were sinking our ships in the North Atlantic. That did not rouse the American public. Nobody gave a damn. The USS Reuben James was a destroyer that was sunk, and lost a hundred lives about a month before Pearl Harbor. And there were other ships, merchant ships, and other ships in the North Atlantic that were sunk or damaged. But no one cared about it. I think the American people thought that Roosevelt was trying to provoke us into the German war, or Europe’s war. They didn’t want anything to do with that. But, you see, Commander McCollum was brilliant. He fashioned this—it was a real PR job—he got Japan to attack us in a most outrageous manner that really did unite the country.

A lot of people would probably be of the opinion that it wasn’t so brilliant. The families of the three thousand people who were killed and injured at Pearl Harbor probably wouldn’t think it was brilliant.

I know, I know. You see, that’s the argument today.

But if this is true, then you agree with what FDR did?

I do. I don’t see what other option he had.

Because a lot of the tone in your book seems to be questioning and disagreeing with Roosevelt’s actions.

Well, I disagree with the way he treated Admiral Kimmel and General Short, letting them hang out to dry.

Kimmel and Short were cut off from the intelligence loop.

They were cut off. And Congress, you know, last October, the Senate and the House, found that they were cut off. They made the finding. That would have never happened five years ago. Or ten, twenty years ago.

It happened because of the Freedom of Information Act?

I think so. And the Short and Kimmel families have credited my book with getting that through Congress.

Did you ever read Clausen’s book? Colonel Henry Clausen was part of a Pearl Harbor investigation of November 1944. He wrote a book that was published in 1992 that claimed FDR didn’t have a foreknowledge of the attack.

Well, you know, I read that. But I fault Colonel Clausen because he had access to all of these military intercepts and he did not bring them out. And I think that was a crime for him to have done that. He should have been court-martialed for that.

You imply in your book that at one point Clausen was probably trying to cover up for General Marshall’s actions of December 6 and 7.

I think so. You know, he was acting on the behalf of the Secretary of War. He had carte blanche with these intercepts.

When was he acting on behalf of the Secretary of War?

Well, Clausen was authorized by Secretary of War Stimson to conduct the Pearl Harbor investigation in November 1944. He traveled to the Hawaiian monitoring stations and interviewed cryptographers but failed to obtain any evidence or testimony concerning the intercepts the Navy was making prior to December 7. So when Congress opened its Pearl Harbor investigation in November 1945 there were no pre-Pearl Harbor Japanese naval intercepts available. Clausen was told by Stimson to get the intercepts, but he didn’t do it.

Did you ever talk with Clausen? Did he criticize you?

He died. I had tried to contact him. He was an attorney in San Francisco, and I did write him but he would never answer me. I wanted to ask him why he didn’t obtain the intercepts. His book doesn’t address that major issue. He didn’t return my calls, and he never answered my letters. I guess he just didn’t want to be exposed to this. Clausen was obviously a part of the conspiracy that kept the pre-Pearl Harbor intercepts from Congress and the American public.

Why do you think the information in your book is important?

It’s important because it reveals the lengths that some people in the American government will go to deceive the American public, and to keep this vital information—in our land of the First Amendment—from the people. And that’s against everything I believe in.


CHAPTER 2

One of Lyndon Johnson’s Lawyers Claims Johnson Participated in a Conspiracy to Assassinate President Kennedy

An interview with LBJ attorney Barr McClellan

Current Gallup polls show that many Americans believe that President John F. Kennedy’s assassination was the result of a conspiracy, and that Vice President Lyndon Johnson participated in some way, either knowing in advance or at least assisting in the cover-up.

In November 2003, The History Channel, to commemorate the fortieth anniversary of the assassination, finished its The Men Who Killed Kennedy series by doing a show that supported the theory that Lyndon Johnson was behind the assassination of JFK. The principal source of information for the segment was Barr McClellan, an attorney who from 1966 to 1971 worked for the Austin, Texas, law firm of Edward Clark. Edward Clark was perhaps Lyndon Johnson’s closest confidant, and it was Clark’s law firm that handled all of Johnson’s legal affairs. According to a 1950 Reader’s Digest article, Clark was also the “secret boss” of Texas. From the late ‘30s until the late ‘60s, through his many and close relations with Texas judges and legislators, and through his control of the secretive “round table” that ran the state, Clark was the de facto head of the Lone Star State. Barr McClellan claims that Edward Clark was also Lyndon Johnson’s kingmaker and mastermind, that Clark’s power and influence were essential in forging Johnson’s political career. Barr McClellan also claims that in the wake of Lyndon Johnson’s rise to political stardom lie many suspicious deaths that can be theoretically and evidentially linked to Edward Clark.

One of the first of these suspicious deaths was connected to the in-famous 1948 Texas Senate race. On the evening of the election, when the results were announced, it was clear that Johnson had lost his bid to be the Democratic nominee for Texas senator. Three days later, after Edward Clark had sent one of his lawyers to pay a visit to George Parr, a corrupt political boss in south Texas, the precinct chair for the town of Alice, Texas, called into election central and announced that a mistake had been made in Box 13 and that Lyndon Johnson had more votes than originally reported. The new tally gave Johnson a victory by eighty-seven votes. Everyone in Texas knew the fix was in. Paying precinct chairs to rig votes was, after all, a common practice in Texas state politics. After Clark used an associate’s relationship to a Supreme Court judge to get the Supreme Court to give the now-contested election to Johnson, Lyndon Johnson became known as “Lyin’ Lyndon.” Johnson was a joke to the officials and politicians in Texas, who felt that there was no way that “Lyin’ Lyndon” would ever get to serve more than one term as a senator. Later, in 1952, a man named Sam Smithwick, one of Parr’s sheriff deputies, announced that he could produce the missing ballots from Box 13 and prove what everyone around Texas knew—that Johnson had stolen the election. At the time, Smithwick was in prison for shooting one of Parr’s political enemies, and thought coming clean about the election could help him with his sentence. Shortly before Smithwick was to meet with Coke Stevenson, Johnson’s defeated opponent, he was found dead in his cell. The prison coroner quickly ruled it a suicide. After the 1948 election, Edward Clark had arranged for a friend, Pete Coffield, to serve on the State Board of Prisons, and Barr McClellan feels Clark could have easily arranged a murder through Coffield. Having convicts or guards eliminate “problem” prisoners was another Texas tradition. Newspapers reported that the death “stunk to high heaven” and “reeked of corruption.” Texans openly suspected that Lyndon Johnson was connected to Smithwick’s death.

A year prior to that, a man named Mac Wallace was arrested and convicted for killing a man named Doug Kinser. On the night he was apprehended, when the arresting officer asked Wallace what he did for a living, Wallace replied, “I work for Senator Johnson.”

Wallace, in all likelihood, wasn’t consciously attempting to hint that he had done the murder for Johnson. He was, rather, simply stating a fact. Wallace had been the student body president at the University of Texas in Austin and in the 1940s he had become acquainted with Clark and Johnson. In 1950, Johnson—for the purpose of making him a political operative—had personally arranged for Wallace to take a job in the Department of Agriculture. Doug Kinser was one of the leaders of the community theatre in Austin, and had become friends with Lyndon Johnson’s sister, Josefa Johnson. At that time, Kinser, Josefa Johnson, and others in the theatre community were engaging in heterosexual and lesbian threesomes and orgies.2 After the 1948 election controversy, Clark and Johnson knew that not even a hint of a scandal could ever attach itself to Johnson’s name again. If “Lyin’ Lyndon” wanted to fulfill his desire for higher political office, then his reputation had to remain pure. A sexual scandal connected to Johnson, or even to one of his family members, could have quickly spelled the end of his political career, especially in the staid 1950s. Doug Kinser had opened a small business, and there are indications that Kinser was pressuring Josefa Johnson to influence her famous brother, who was in charge of the precursor to the Small Business Administration in Texas, to get Kinser government money. Kinser may also have been blackmailing her, threatening to go public with stories of Josefa’s wild, libidinous life. Barr McClellan and other writers believe that Edward Clark directed Mac Wallace to kill Doug Kinser. After Wallace was convicted, eleven jurors were for the death penalty, while one held out for life in prison. The judge handling the case, apparently, though, was one of the many judges that Clark “owned.” The judge intervened and gave Wallace a mere five-year sentence. Then he suspended the sentence. Shortly after being convicted of the crime of murder, Mac Wallace walked out of the courthouse a free man.

Barr McClellan contends that with that murder, Mac Wallace had become Clark’s and Johnson’s hit man. In 1998, a fingerprint expert identified one of the Warren Commission fingerprints taken from the sniper’s lair in The Texas School Book Depository from where Lee Harvey Oswald supposedly shot JFK to be a match for Mac Wallace. To McClellan, this implicates Mac Wallace—and, so, Clark and Johnson—in President Kennedy’s assassination.

Barr McClellan isn’t the only person who claims that Lyndon Johnson behaved more like a Mafia chieftain than the fairly elected, upstanding leader of a democracy. In April 1962, a federal grand jury indicted a Texas cotton farmer named Billy Sol Estes. In the early ‘60s, cotton farmers required a cotton allotment—the government-controlled amount of cotton a farmer was allowed to grow—to produce their crop, and Estes had been obtaining more cotton allotments than were legally allowed. Lyndon Johnson knew Estes, and there were suspicions that Johnson was using his influence in the Department of Agriculture to allow Estes to acquire the illegal cotton allotments and then pay Johnson off. Soon after Estes was indicted, the Senate began investigating Estes and the death of Henry Marshall, a United States Department of Agriculture investigator who had been pushing for a deeper investigation into Estes that could have revealed that inappropriate and illegal arrangement. On June 3, 1961, Marshall was found dead on his Robertson County, Texas, ranch, a victim of five gunshots, a rifle lying next to his corpse. A Texas sheriff quickly ruled the death a suicide. The sheriff’s ruling was suspect; it would have been virtually impossible for Marshall to commit suicide by shooting himself five times with the rifle. Billy Sol Estes was eventually convicted of fraud, and sent to prison. While he was incarcerated, Estes vowed to a Texas Ranger that when he got out he would come clean about his cotton allotment dealings and about the death of Henry Marshall.

Estes was released from prison in December 1983, and agreed to tell his story to a Robertson County grand jury in March 1984. Estes informed the grand jury that he had made millions acquiring illegal cotton allotments, that Vice President Lyndon Johnson had helped him to obtain the allotments, and that a portion of Estes’s wealth was being transferred to Johnson. According to Estes, Johnson had been concerned that Henry Marshall’s intended investigation would reveal Johnson’s illegal activities, and on a few occasions Estes had met with Johnson and one of Johnson’s aides, Clifton Carter, to discuss what could be done about Marshall. Estes testified that at one of these meetings Mac Wallace was with Johnson and Carter, and after the four men concluded that they weren’t going to be able to stop Marshall’s investigation by getting him a promotion in the Department of Agriculture, Johnson said, “It looks like we’ll just have to get rid of him.” Later, Mac Wallace, Estes claimed, was directed by Lyndon Johnson—through Clifton Carter—to kill Henry Marshall. According to Billy Sol Estes, it was Mac Wallace who shot Marshall. Estes also told the grand jury that Wallace had committed other murders to save the political career of Lyndon Johnson, including the murders of two of Estes’s accountants, and the murder of President John F. Kennedy. Regarding Henry Marshall’s death, the grand jury believed Estes and changed the official cause of death from a suicide to a homicide. In the written statement released by the jury it was declared that the parties—meaning Johnson, Carter, and Wallace—named as the participants in the homicide were deceased and so no indictments could be made. If Lyndon Johnson had been alive in 1984, then, in all likelihood, the Robertson County grand jury would have indicted him for conspiracy to murder.

Barr McClellan has received much criticism from the many people who feel that it’s outrageous and un-American blasphemy to claim that a former president was a murderer. McClellan asks only that people take the time to look at the facts, and then decide for themselves what they think. McClellan traveled in the same Texas and Washington social and political circles as Johnson, knew some of the people who worked for and against Johnson, and was privy to the inside whisperings about the true nature and deeds of the man. To McClellan, it was perfectly clear what was meant when two senior partners in Edward Clark’s law firm said to him: “Clark handled all of that in Dallas.”

These facts, the identification of Mac Wallace’s fingerprint on the sixth floor of The Texas School Book Depository, and the testimony of people like Billy Sol Estes led attorney McClellan to his unwavering conviction: The vice president did it.

Cirignano: Did you know Lyndon Johnson personally?

McClellan: As personally, I guess, as a lawyer could, one step removed. I’d shaken his hand several times, yes, and had talked with him briefly. I wasn’t ever to his home. I was to his penthouse in Austin for lunch at a time when Johnson wasn’t there. The last time I saw him was at the LBJ library when it was dedicated. He was standing out front with Ed Clark and I walked over and we visited for a minute.

From the time he left the White House in January 1969 until his death in January 1973, it’s been written that Johnson suffered from a deep, life-threatening depression. Beginning in 1971, Johnson began consulting with a psychiatrist. The lawyers in your law firm became concerned that whatever Johnson told the psychiatrist had to be kept secret. At that time, your senior partners gave you the job of preparing a memo on how to legally keep the psychiatrist from disclosing what Johnson had told him. As outrageous as this question might sound to some people: Do you believe that Johnson confessed to the psychiatrist that he had engaged in conspiracies to murder?

I would really like to know. I can’t say, but I know that he had some pretty in-depth sessions with the psychiatrist. I don’t know what came out of it, though, but I’m sure the notes are there. I would love to be able to get them.

Where are the records of what Johnson said to the psychiatrist?

Clark would have kept a very close control over that. They are most likely with what I call the penthouse records. On the penthouse floor of the building where Clark’s law offices were there were a lot of papers and records that were kept under a very strict lock and key. These were all the things that Clark wanted to remain hidden behind the attorney-client privilege.

In your book, you make it clear that you believe that Johnson did confess to conspiracies to murder.

Well, to me, that was why he was there. When Don Thomas later told me Johnson had an act of redemption, it all seemed to fit together.

You also believe that your law firm set up a trust fund for the psychiatrist? A trust fund to keep him quiet?

That was the way we did business. We set one up involving Johnson’s child with his mistress, Madeline Brown. That was just the way we did business.

You believe one was set up for the psychiatrist?

There had to be.

Texas has had a history and culture that’s unique to the rest of the United States, hasn’t it? Texas’s history has been especially violent and lawless.

Texas was born of an especially violent war with Mexico. After that, for years, violent roving militia bands and vigilantes ruled over the counties of Texas. There was an inbred contempt for the law that was uniquely Texan. A devotion to the culture of the gun and the idea that might makes right. Even into the 1950s, Texas legislators would show up on the floor of the Texas legislature with holsters and pistols. And into the 1950s and even the early ‘60s there were still corrupt political bosses running Texas and the gun still ruled.

East Texas had an especially rough culture and frontier—a place for fugitives, outlaws, vigilantism, and rough justice. When America’s largest oil field was discovered in East Texas in 1931, that brought even more crime and lawlessness. Large tracts of oil land were available for anyone who had the muscles and guns to take them. Edward Clark, Lyndon Johnson, and Mac Wallace all grew up in East Texas, right?

Clark and Johnson grew up in a subculture and at a time when the idea that violence is okay could have readily been accepted by them.

Clark, Johnson, and Wallace also grew up in Texas at a time when the KKK had a lot of political power, and frequent lynchings were an accepted part of a Texan’s culture.

At a time in the 1920s, the majority of Texas legislators were members of the Ku Klux Klan. Johnson and the other citizens in the area where he lived would have sanctioned the practice of lynching. Edward Clark’s grandfather was a sheriff and in 1908 he presided over a particularly grisly lynching of eight young black men. A photo of that lynching was printed on a handbill and was widely circulated throughout Texas. Clark kept a copy of that handbill throughout his life.

It’s pretty much accepted as historical fact that Johnson stole the 1948 Texas Senate race, isn’t it?

I think it’s just admitted by everybody now. He virtually admitted it, yes. So the people who have attacked me and criticized me for claiming that Johnson was a scoundrel who committed high crimes can look at that election. Johnson stole that election and that was a crime.

You claim you have an insider’s knowledge about that election that’s never been revealed before. You wrote that your senior partner and mentor, Don Thomas, told you that he was the one who traveled to Alice, Texas, in Jim Wells County, paid off George Parr, the political boss there, and then falsified the votes for Lyndon Johnson in Box 13.

He told me that he was the only one that knew what really happened there. He laid it out for me. Thomas met with Parr and then Parr got him in touch with the precinct chair in Alice, Texas. Thomas himself went there and wrote in the votes for Johnson. It got late, he was tired, so he just started putting the votes in alphabetical order. Citizens don’t show up in alphabetical order to vote. Then he started adding the names of the dead. Thomas told me all this because he wanted me to understand how it worked and show me that he and I could do it again for our political friends. He said sometimes you just had to call up a precinct chair, tell him how many votes you needed, send the money, and the precinct chair would just call election central and report your count. He said sometimes the precinct chairs didn’t come through. Sometimes you paid them off, but they didn’t give you the votes you wanted.

This George Parr was an infamous Texas state political boss. Eventually the IRS convicted Parr of income tax fraud, and Parr committed suicide. Before his death, though, some returning WWII vets had founded a group that tried to challenge Parr’s political power in one of his counties. Three of those men met violent, suspicious deaths?

In all likelihood, those men were taken care of by Parr’s pistoleros, the armed men who roamed his counties, and who stood guard over the polling places on Election Day.

Is there any hard, direct evidence that Clark had Mac Wallace murder Doug Kinser? Or is it just suspicion and circumstantial evidence?

This is where we just have to go with a lot of circumstantial evidence. I mean, it’s just overwhelming circumstantial evidence.

Other writers and investigators have suspected that Clark had Kinser killed?

There are a number that have looked into it and they pretty well concluded that. There’s some research going on now, an investigation effort that’s underway of Clark and Mac Wallace and that Kinser murder. . . . One suspicious thing is that shortly after Wallace was convicted of murder, he got a job with LTV, a military-industrial conglomerate that was well financed from Big Oil in Dallas. Murchison and D. H. Byrd, two oilmen friends of Clark’s and Johnson’s, were big supporters, and for a while Byrd ran the company. Generally, a convicted murderer doesn’t get a good corporate job in the military industrial complex, but Wallace got top security clearance with LTV. Johnson and Clark got Wallace that job.

Did you ever meet Billy Sol Estes?

Yes. Billy Sol is still alive. We still talk.

What was going on between Estes and Johnson? Johnson was using his influence in the Department of Agriculture to allow Estes to get illegal cotton allotments and Estes was paying Johnson off?

I would say there’s no doubt in my mind that that is true. Those things were always arranged so that they couldn’t be traced. But Estes said it, and that’s direct evidence as far as I’m concerned.

In a press conference held on May 17, 1962, the first question asked to President Kennedy was about the investigation into Billy Sol Estes. The Kennedys were very concerned that Johnson’s relationship with Estes was going to be a real problem for JFK’s administration, weren’t they?

Yes, they were. And Bobby Kennedy and Lyndon Johnson had a real enmity for each other. Bobby was pushing hard for an investigation into Johnson. Bobby wanted to nail Johnson.

When the Senate was investigating Billy Sol Estes’s dealings and Henry Marshall’s death in 1962, witnesses were testifying that Johnson had a direct relationship with Estes and that they had heard Johnson talking to Estes about cotton allotments. It didn’t look good for Johnson, did it?

No, it didn’t. Estes was going down. And Johnson was going with him. . . . Those hearings got postponed, though, because Estes had been indicted by the feds and he had to attend that trial. By the time Estes was available to appear before the Senate again, President Kennedy had been assassinated. So, then, of course, Johnson was able to use the power of the presidency to block any investigation into his relationship with Estes. That’s what the assassination did.

If President Kennedy hadn’t been assassinated, was there a real chance that Johnson would have gone to prison?

Oh, yeah. Yes, there was. The politics could be overwhelming in a situation like that. Here’s where you get up into high levels of politics. I don’t want to say, necessarily, that the Kennedys would have buried it, but at that level, you know, I think Kennedy would have been thinking, “It’s my running mate. The vice president.”

Was Kennedy going to drop Johnson as his vice presidential running mate for 1964?

I don’t have any doubt that Kennedy would have cut him loose if he needed to. There are mixed reports on whether he was going to drop Johnson, or not. The last I saw was his personal secretary wrote that John Kennedy did say that he was going to, in effect, “throw Johnson to the wolves.”

You believe that the possibility of Johnson going to prison and the possibility of Kennedy dropping Johnson from the Kennedy-Johnson ticket could have been real motivations for Johnson wanting Kennedy eliminated?

Yes. I put those two down and about three other good motivations that you can trace back to Johnson.

When Estes testified before a grand jury in Robertson County in 1984 that Lyndon Johnson, Clifton Carter, and Mac Wallace were behind Henry Marshall’s death, the grand jury believed him, correct? Johnson would have been indicted then if he had been alive?

Yes. The grand jury said that. They returned an indictment that, you know, there were three people involved and they’re deceased so we can’t indict them but we would if we could. And it wasn’t just Billy Sol Estes testifying. A lot of people say, you know, well, Estes is a born liar. He’s a Texas con man. Clint Peoples was one of the great Texas rangers, and he worked with Estes very closely. Peoples coordinated the evidence and there were several things immediately available. Like the mugshot.
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